
   Ældrecenter Birkegården 

Dagsorden til bruger og pårørenderådsmøde  
Den 3. maj 2023 kl. 16.45-18.15 

 

Punkter.   
1. Afbud: 
 -  Næstformand Anja Pedersen 

-  Dorit Bro Olesen som er vores kontaktperson i Ældrerådet, håber 
på næste gang  

 
2. Godkendelse af referat 
 godkendt 
3. Godkendelse af dagsorden 
 Godkendt 
4. Formand orienterer. 

  
 - Mødet i Viborg kommune for Bruger- og pårørenderåd 

repræsentanter i hele kommunen, (Formand og næstformand 
skulle deltage)blev aflyst. P.g.a.  Omsorgschef stoppede.  

- Det er udsat til efteråret.  
- Forslag oppe, at det afholdes x 1 årlig. 

5. Centerleder orienterer: 
- Personale 
- Beboer 
- Økonomi 
- Sygefravær 
- -div.  

Personale. 
 
 
 
 
 
Beboer  
 
 
Økonomi 
 
 
 
 

Vi er godt i gang med at finde ferieafløser. Der er flere som søger og det 
er dejligt. Men det gør også at der kommer nye i intro hele tiden. De skal 
have intro både i dagvagt og i aftenvagt. Og der er 3 afdelinger, de skal 
have intro på, så det er mange dages intro til hver enkelt. Vi laver også 
en vurdering om alle skal kunne arbejde på alle afdeling som ferieafløser.  
 
Vi har haft 3 tomme bolig i Stokrosen i april mdr, men nu er der kun en 
tom bolig. Og vi håber der er en ny beboer på vej til den. 
 
Som det ser ud på nuværende tidspunkt kommer det til at gå lige op.  – 
men der skal ske så meget, både den ene, som den anden vej – men jeg 
håber på det bedste. 

Medlemmer: 
- Formand Thorkild Mikkelsen 
- Næstformand Anja Pedersen  
- Poul Erik Jeppesen 
- Kirsten hvis Jørgensen 
- Medarbejder: Lene Damgaard 
- Centerleder Birgitte H.  Eskildsen 
- Referent: Birgitte Eskildsen 
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Sygefravær 
 
 
Div.  
 
 

Der er uforudsete ting, bl.a.  tomgangsdage, sygdom i personalet, 
uforudsete udgifter i driften af huset som jeg ikke kan gøre så meget ved,   
men jeg er optimist.  
 
Vi har fået overført de 60.000 til arrangement på en separat konto fra 
legat pengene. Så ansøgningen gik igennem. (Se sidste referat) 
 
Den er stedet lidt her i vinter, så vi har nu 5,29% og i gennemsnit. Det 
sidste år,  ligger vi på 4,62% i gennemsnit.   Jeg følger tæt vores fravær.  
 
Der sker store ændringer på chef niveau, hvilket har betydning over hele 
området. Der er konstitueret mange i forskellige stillinger. Bl.a. 
Sundhedschefen fungere nu  også som omsorgschef i overgangen til der 
bliver ansat en ny omsorgschef.  
Men der er styr på det. Og kommunen hjælper på tværs med de 
forskellige opgaver der kommer løbende, indtil de nye bliver ansat.  
 
Så har vi fået det informationsmateriale vi har arbejdet med omkring 
bruger -og pårørenderåd.  Det ser godt ud. Jeg har hængt oversigten op i 
de forskellige afdelinger, samt nu ligger det i indflytningsmaterialet som 
en fast del. 
 
Udflugt kommer sikkert til at gå til Vesterhavet efter ønske. Der arbejdes 
på at få lavet en dejlig program.  
 
Royal Rund torsdag d. 25.maj kl. 10.15 på Birkegården, arrangeret af 
dagcentret . Program sender rundt til beboerne samt pårørende. Vi håber 
det bliver en sjov og dejlig dag sammen med borger ude fra byen af.   
 
Så er det blevet malet en væg i stokrosen, ligesom i Blommehaven, samt 
Æblehaven er ved at gøre klar i spisestuerne. 
Afdelingerne og også ved at få sig godt etableret efter at mange af 
træmøblerne skulle væk p.g.a. brandtilsynet. Der er flere tilkendegivelser 
af, at selv om mange træmøbler er blevet fjernet, Så virker centret stadig 
indbydende og hyggeligt med de nye møbler og tiltag.  
Dog er indgangen i Æblehaven mørk ved de 4 første lejligheden. Der 
forespørges Sct. Jørgen om det er muligt at der bliver malet i lysefarver 
på det sorte træ.  
 
Så har jeg været her i et år, det markerede jeg ved at der var lidt ekstra 
godt til eftermiddagskaffen for beboerne samt personalet. Jeg er meget 
glad for mit arbejde.  
   

6. Evaluering af rengøringsdagen. D. 15.4.23 
 Fin tilslutning, dog var der mange som undrede sig over, at der skulle 

gøres ekstra rent – de havde ikke prøvet det før p.g.a. Corona tiden, hvor 
det var lukket ned.  
Som personale oplevede vi, at der blev gået til den rundt omkring, men 
også hygget med Jeres kære. 
Der er kommet mange positive tilbage meldinger på at det var e hyggeligt 
dag og det var godt med Pizza. 
  Forslag : Rengøring/oprydningsdag som overskrift næste gang. 
Evt. bruger-pårørende eller andre pårørende kan hjælpe til med det 
praktiske. 

7. Animationsbibliotek -  hvad er det for noget?  
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 Animationsbiblioteket giver en samlet overblik over de animationsfilm, der er skabt 
på Social-, Sundhed- og Omsorgsområdet i Viborg Kommune. Biblioteket er tænkt 
som en hjælp til borgere og personale og vil løbende blive opdateret. 

 linket Animationsbibliotek - Viborg Kommune 

Der er undervisning i øvelser, information omkring hvad er blodprop m.m. 
Der blev vist nogle små film til stor begejstring for rådet – troede ikke det 
var noget særligt, men blev meget positiv overrasket over de forskellige 
informationer man kan få  via små film.  

8. EVT. 
 Ønske om telefonnumre på hinanden i bruger og pårørenderåd. – skrives 

på oversigten 
 
Årshjul opdateres.   

 

 

Næste møde onsdag d. 23.8.23   kl. 16.45 – 18.15 

 

https://viborg.dk/service-og-selvbetjening/sundhed-og-trivsel/animationsbibliotek/

